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§ 122 Fastställande av dagordning 
 
Beslut 
1. Arbetsmarknads- och socialnämnden godkänner dagordningen i enlighet med 
protokollet sida 4-5. 
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§ 123 Information avseende metoden kostnad per brukare 
 

   
Christian Olsson från Ensolution informerar nämnden om kostnad per brukare. 
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§ 124 Borttagen på grund av sekretess 

ASN-2025-7212 
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§ 125 Borttagen på grund av sekretess 

ASN-2025-7215 
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§ 126 Borttagen på grund av sekretess 

ASN-2025-6919 
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§ 127 Borttagen på grund av sekretess 

ASN-2025-6920 
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§ 128 Borttagen på grund av sekretess 

ASN-2025-6921 
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§ 129 Borttagen på grund av sekretess 

ASN-2025-6922 
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§ 130 Borttagen på grund av sekretess 

ASN-2025-6924 
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§ 131 Borttagen på grund av sekretess 

ASN-2025-6925 
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§ 132 Borttagen på grund av sekretess 

ASN-2025-6926 
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§ 133 Borttagen på grund av sekretess 

ASN-2025-6930 
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§ 134 Borttagen på grund av sekretess 

ASN-2025-6940 
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§ 135 Borttagen på grund av sekretess 

ASN-2025-6942 
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§ 136 Borttagen på grund av sekretess 

ASN-2025-7056 
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§ 137 Borttagen på grund av sekretess 

ASN-2025-7058 
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§ 138 Borttagen på grund av sekretess 

ASN-2025-7063 
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§ 139 Borttagen på grund av sekretess 

ASN-2025-7067 
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§ 140 Borttagen på grund av sekretess 

ASN-2025-7178 
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§ 141 Borttagen på grund av sekretess 

ASN-2025-7179 
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§ 142 Borttagen på grund av sekretess 

ASN-2025-7181 
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§ 143 Borttagen på grund av sekretess 

ASN-2025-7182 
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§ 144 Borttagen på grund av sekretess 

ASN-2025-7183 
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§ 145 Borttagen på grund av sekretess 

ASN-2025-7188 
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§ 146 Borttagen på grund av sekretess 

ASN-2025-7206 
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§ 147 Borttagen på grund av sekretess 

ASN-2025-6530 
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§ 148 Borttagen på grund av sekretess 

ASN-2025-7459 
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§ 149 Remiss angående Remiss Utbildningsdepartementet - Fler vägar till 
arbetslivet (SOU 2024:74) 

ASN-2025-3885 
 
Sammanfattning 
Kommunstyrelsen har berett arbetsmarknads- och socialnämnden tillfälle att yttra sig 
angående Remiss från Utbildningsdepartementet - Fler vägar till arbetslivet (SOU 2024:74). 
 
Utredningen presenterar flera förslag som syftar till att skapa fler vägar till arbetslivet inom 
gymnasieskolan, med hänsyn till arbetsmarknadens behov och elevernas olika 
förutsättningar för lärande. 
 
Två av förslagen innebär att införa nya mindre omfattande yrkesprogram för elever som 
inte är behöriga till dagens yrkesprogram, samt att justera behörighetskraven till 
gymnasieskolan. 
 
Arbetsmarknads- och socialförvaltningen ställer sig positiv till utredningens förslag och 
välkomnar att trösklarna till att kunna påbörja en gymnasial yrkesutbildning sänks. 
 
Förslaget att införa nya mindre omfattande yrkesprogram för elever som idag inte är 
behöriga till ett yrkesprogram bedöms ge fler flickor och pojkar förutsättningar att 
genomföra en yrkesutbildning, få ett gymnasialt yrkesutbildningsbevis och komma ut på 
arbetsmarknaden. 
 
Samtidigt ser förvaltningen en risk med förslaget att höja behörighetskraven för dagens mer 
omfattande yrkesprogram, då detta kan höja trösklarna och utesluta fler elever från dessa 
program. Detta i en situation där söktrycket till yrkesprogrammen redan är för lågt i 
förhållande till efterfrågan på gymnasialt utbildad arbetskraft. 
 
Arbetsmarknads- och socialnämndens arbetsutskott har berett ärendet 2025-04-10 §73. 
 
Beslut 
1. Arbetsmarknads- och socialnämnden godkänner yttrandet avseende Remiss avseende Remiss 
från Utbildningsdepartementet- Fler vägar till arbetslivet (SOU 2024:74) enligt förvaltningens 
förslag. 
2. Arbetsmarknads- och socialnämnden översänder yttrandet till kommunstyrelsen. 
   
Paus 09:40-10:00  

Yrkande 
Sedat Arif (S) yrkar bifall till föreliggande förslag. 
 
Jacqueline Maly (SD) yrkar att nämnden avslår föreliggande förslag till yttrande och ställer 
sig negativ till utredningens förslag. 
 
Oscar Wannfors (M) yrkar att tillstyrka förslagen i remissen. 
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Beslutsgång 
Ordförande finner att det finns tre förslag till beslut. Ordförande ställer förslagen mot 
varandra och finner att nämnden bifaller föreliggande förslag till beslut. 
 

Reservationer och särskilda yttranden 
Jacqueline Maly (SD) reserverar sig muntligen mot beslutet till förmån för eget yrkande. 
Oscar Wannfors (M) reserverar sig muntligen mot beslutet till förmån för eget yrkande. 

Beslutet skickas till  
Kommunstyrelsen 

Beslutsunderlag 
• G-Tjänsteskrivelse - Remiss Utbildningsdepartementet - Fler vägar till arbetslivet 

(SOU 2024:74) 
• Förslag till yttrande - Remiss Utbildningsdepartementet - Fler vägar till arbetslivet 

(SOU 2024:74) 
• Fler vägar till arbetslivet - Betänkande av utredningen om fler vägar till arbetslivet 

(SOU 2024:74) 
• Följebrev Remiss Utbildningsdepartementet - Fler vägar till arbetslivet (SOU 

2024:74) 
• Remissmissiv Utbildningsdepartementet - Fler vägar till arbetslivet (SOU 2024:74) 
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§ 150 Remiss angående Remiss Finansdepartementet - Kommunal 
anslutning till Utbetalningsmyndighetens verksamhet  (SOU 
2025:20) 

ASN-2025-4109 
 
Sammanfattning 
Arbetsmarknads- och socialnämnden har fått möjlighet att yttra sig till kommunstyrelsen 
kring Remiss Finansdepartementet – Kommunal anslutning till utbetalningsmyndighetens 
verksamhet (SOU 2025:20) 
 
I betänkandet lämnas tre olika författningsförslag som omfattar välfärdsutbetalningar till 
enskilda personer, utbetalningar av föreningsbidrag samt utbetalningar till huvudmän enligt 
skollagen och till privata utförare enligt kommunallagen. De anslutningar som föreslås är 
till Utbetalningsmyndighetens transaktionskontosystem samt till myndighetens verksamhet 
för dataanalys och granskning.  
 
Förslagen innebär inte att kommunen ska göra utbetalningar via Utbetalningsmyndigheten.  
 
Arbetsmarknads- och socialförvaltningen lämnar i ärendet förslag på yttrande till 
kommunstyrelsen.  
 
Arbetsmarknads- och socialnämndens arbetsutskott har berett ärendet 2025-04-10 §74. 
 
Beslut 
1. Arbetsmarknads- och socialnämnden godkänner yttrandet avseende Remiss angående 
Remiss Finansdepartementet – Kommunal anslutning till Utbetalningsmyndighetens 
verksamhet (SOU 2025:20) 
2. Arbetsmarknads- och socialnämnden skickar yttrandet till kommunstyrelsen.  
   

Yrkande 
Jacqueline Maly (SD) yrkar att nämnden avslår föreliggande förslag till yttrande och att 
nämnden ska ställer sig positiva till utredningens förslag. 
 
Ingrid Gunnarsson (M) yrkar att tillstyrka förslaget i remissen. 
 

Beslutsgång 
Ordförande finner att det finns två förslag till beslut. Ordförande ställer förslagen mot 
varandra och finner att nämnden bifaller föreliggande förslag till beslut. 
 

Reservationer och särskilda yttranden 
Jacqueline Maly (SD) reserverar sig muntligen mot beslutet. 
Ingrid Gunnarson (M) reserverar sig muntligen mot beslutet. 
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Beslutet skickas till  
Kommunstyrelsen 

Beslutsunderlag 
• G-Tjänsteskrivelse - Remiss angående Remiss Finansdepartementet - Kommunal 

anslutning till Utbetalningsmyndighetens verksamhet (SOU 2025:20) 
• Förslag till yttrande - Remiss angående Remiss Finansdepartementet - Kommunal 

anslutning till Utbetalningsmyndighetens verksamhet (SOU 2025:20) 
• Bilaga A Kommunal anslutning till Utbetalningsmyndigheten (SOU 2025 20) 

Förslag 
• Kommunal anslutning till Utbetalningsmyndighetens verksamhet  (SOU 2025:20) 

 

36



 
 
 
 
 
 

 
 
 

§ 151 Remiss angående Remiss Utbildningsdepartementet - En 
socionomutbildning i tiden (SOU 2025:27) 

ASN-2025-4949 
 
Sammanfattning 
Utbildningsdepartementet har gett Malmö stad möjlighet att lämna synpunkter på 
betänkandet En socionomutbildning i tiden (SOU 2025:27). 
 
Socionomprogrammets karaktär som en generalistutbildning bibehålls. Utredningen 
föreslår att juridikutbildningen och den verksamhetsförlagda utbildningen ska bli mer 
likvärdiga över landet och innefatta minst 30 högskolepoäng vardera. Utbildningens 
examensmål ökar från 14 till 15. 
 
Förvaltningen är positiv till utredningens förslag som kan bidra till likvärdighet och jämnare 
kvalitet på utbildningen runtom i landet. Utredningens förslag om ny struktur och förstärkt 
ersättningssystem för att möjliggöra en verksamhetsförlagd utbildning med hög kvalitet 
välkomnas. 
 
Utredningens fokus på olika målgrupper går inte i linje med den nya socialtjänstlagen där 
målgrupper tonas ner. Det finns en risk med att peka ut specifika målgrupper eller specifik 
problematik i examensordningen då de grupper och problem som inte nämns hamnar i 
skymundan. 
 
Arbetsmarknads- och socialnämndens arbetsutskott har berett ärendet 2025-04-10 §75. 
 
Beslut 
1. Arbetsmarknads- och socialnämnden godkänner yttrande avseende 
Utbildningsdepartementets remiss En socionomutbildning i tiden (SOU 2025:27)enligt 
förvaltningens förslag. 
2. Arbetsmarknads- och socialnämnden skickar yttrandet till kommunstyrelsen. 
   

Yrkande 
Anna Adell (M) yrkar att tillstyrka förslagen i remissen. 
Karin Håkansson (V) yrkar bifall till föreliggande förslag. 

 
Beslutsgång 
Ordförande finner att det finns två förslag till beslut. Ordförande ställer förslagen mot 
varandra och finner att nämnden bifaller föreliggande förslag till beslut. 
 

Reservationer och särskilda yttranden 
Anna Adell (M) reserverar sig muntligen mot beslutet. 
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Beslutsunderlag 
• G-Tjänsteskrivelse En socionomutbildning i tiden SOU 2025:27 
• Förslag till yttrande - En socionomutbildning i tiden SOU 2025:27 
• En socionomutbildning i tiden SOU 2025:27 
• Protokollsutdrag _Arbetsmarknads- och socialnämndens arbetsutskott§75  Remiss 

angående Remiss Utbildningsdepartementet -(ASN-2025-4949-2) (0) 
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§ 152 Halvtidsuppföljning av planen Fri från våld- en gemensam 
angelägenhet 2022-2026 

ASN-2025-2041 
 
Sammanfattning 
I mars 2022 beslutade kommunfullmäktige i Malmö om att anta planen Fri från våld – en 
gemensam angelägenhet 2022–2026. Fri från våld är den första av Malmö stads planer mot 
våld i nära relation som involverar alla stadens förvaltningar och helägda bolag. 
 
Arbetsmarknads- och socialförvaltningen har ett samordnande ansvar för att följa upp 
arbetet med planen. Föreliggande rapport är en halvtidsuppföljning av planen med syfte att 
följa upp vad som genomförts under de första två åren, samt vad som kan utvecklas. 
 
Uppföljningen visar att genom arbetet med planen Fri från våld har Malmö stad tagit 
ytterligare steg i arbetet mot mäns våld mot kvinnor och våld i nära relation. Fler 
förvaltningar än tidigare har nu ett aktivt arbete i frågorna. 
 
Arbetsmarknads- och socialförvaltningen ser samtidigt att det finns behov av, och 
möjligheter till, utveckling. Uppföljningen visar bland annat behov av att utveckla det 
våldsförebyggande arbetet, specifikt riktat till barn och unga och en mer enhetlig hantering 
av arbetsgivarperspektivet. 
 
Arbetsmarknads- och socialnämndens arbetsutskott har berett ärendet 2025-04-10 §83. 
 
Beslut 
1. Arbetsmarknads- och socialnämnden godkänner rapporten Halvtidsuppföljning av planen fri 
från våld- en gemensam angelägenhet 2022-2026. 
2. Arbetsmarknads- och socialnämnden skickar rapporten Halvtidsuppföljning av planen Fri 
från våld- en gemensam angelägenhet 2022-2026 vidare till kommunstyrelsen. 
 
   

Beslutsgång 
Ordförande finner att det finns ett förslag till beslut. Ordförande finner att nämnden 
bifaller föreliggande förslag. 
 

Reservationer och särskilda yttranden 
Jacqueline Maly (SD) avser inkomma med ett särskilt yttrande, se bilaga. 
Ingrid Gunnarsson (M) avser inkomma med ett särskilt yttrande, se bilaga. 

Beslutet skickas till  
Kommunfullmäktige 
Malmö stads förvaltningar 
Malmö stads helägda bolag 
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Beslutsunderlag 
• G-Tjänsteskrivelse - Halvtidsuppföljning av planen Fri från våld- en gemensam 

angelägenhet 2022-2026 
• Bilaga 1 - Fri från våld – en gemensam angelägenhet 2022–2026 
• Bilaga 2 - Handlingsplaner Fri från våld - en gemensam angelägenhet 
• Halvtidsuppföljning av planen Fri från våld - en gemensam angelägenhet 2022-2026 
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Särskilt yttrande 
 

ASN- 2025-2041 Halvtidsuppföljning av planen Fri från våld – en gemensam 
angelägenhet 2022-2026 
 

I mars 2022 beslutade kommunfullmäktige i Malmö om att anta planen Fri från våld – en gemensam 
angelägenhet 2022-2026. Fri från våld är den första av Malmö stads planer mot våld i nära relation 
som involverar alla stadens förvaltningar och helägda bolag. Arbetsmarknads- och 
socialförvaltningen har ett samordnande ansvar för att följa upp arbetet med planen.  

I rapporten framkommer att det finns behov av utveckling av det våldsförebyggande arbetet 
riktat till barn och unga, vidare pekas även arbetsgivarperspektivet ut. En brist som vi 
sverigedemokrater kan konstatera är hur väl arbetet med handlingsplaner förankrats i kommunen. 
Den frihet som finns kring att välja vad respektive förvaltning och bolag vill fokusera på gör att 
det blir spretigt och inte helt fulländade handlingsplaner som inte svarar väl mot 
inriktningsmålen.  

Vi drar slutsatsen att arbetet går väldigt långsamt vilket är beklagligt i ett så aktuellt ämne. En stor 
del av tiden verkar gå till administration, vilket försenar införandet av konkreta praktiska åtgärder 
i verksamheterna. Beroende på vilken förvaltning en medarbetare tillhör så finns risker för ett 
ojämlikt förhållningssätt relaterat till de olika egenutformade handlingsplanerna inom området. 

Sverigedemokraterna vill framhålla att arbetet med planen är betydelsefullt men vill belysa att det 
behövs mer riktade resurser och en centralt välutvecklad stödfunktion hos ansvarig förvaltning 
för att få genomslag och ett uppfyllande av målen.  

 

 

 

 

Arbetsmarknads- och socialnämnden 2025-04-25 
 

Jacqueline Maly (SD) 

Mia Lindqvist (SD) 

 

Med instämmande av 

Elliot Bräck (SD) 

Anna Shamina (SD)   

41



  

Särskilt yttrande 
 

Halvstidsuppföljning av planen Fri från våld – en gemensam angelägenhet 
2022-2026 
ASN-2025-2041 
 

Moderaterna vill lyfta fram att de bekymmer vi uttryckte redan vid det ursprungliga antagandet av 
planen nu bekräftas i halvtidsuppföljningen. När planen "Fri från våld" skulle antas i 
kommunfullmäktige var vi kritiska till att varje förvaltning skulle ta fram egna handlingsplaner för 
att motverka våld i nära relationer. Vi påtalade redan då att detta upplägg riskerade att skapa 
ojämlikhet i arbetet och att det skulle vara svårt att säkerställa att alla förvaltningar hade samma 
förutsättningar och kompetens att genomföra planen på ett effektivt sätt. 

Nu, efter två år av genomförande, ser vi att våra bekymmer har blivit verklighet. 
Halvtidsuppföljningen bekräftar att många förvaltningar inte har kommit igång med arbetet på 
samma sätt och flera förvaltningar uttrycker behov av mer tid och stöd för att kunna genomföra 
planen. Arbetsmarknads- och socialförvaltningen har också lyft fram att det finns en ojämlikhet i 
hur arbetet bedrivs, beroende på förvaltningarnas kompetens och resurser. Detta var precis vad vi 
var oroliga för när vi varnade för att varje förvaltning skulle tvingas ta fram egna handlingsplaner. 

Vidare konstaterar vi att det inte fyller någon funktion att stoltsera med en plan som egentligen 
inte ger någon effekt. Det är inte tillräckligt att ha en handlingsplan på papper om inte arbetet 
genomförs effektivt i praktiken. Halvtidsuppföljningen visar att det fortfarande finns stora 
utmaningar i att få alla förvaltningar att genomföra planen på ett systematiskt och effektivt sätt. 
Förvaltningarna har inte fått tillräckligt med stöd och många har svårt att integrera arbetet mot 
våld i sina ordinarie verksamheter. Detta leder till att planen inte ger den effekt som vi hade 
hoppats på när den först antogs. 

 

Arbetsmarknads- och Socialnämnden 2025-04-25 
 

Ingrid Gunnarson(M) 

Anna Adell (M) 

Oscar Wannfors (M) 

 

Med instämmande av 

Smail Habul(M) 
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Claes Holmerup (M) 
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§ 153 Program med mål och riktlinjer för utförare av kommunal 
verksamhet; nu fråga om remiss 

ASN-2025-1418 
 
Sammanfattning 
Efter en ändring i kommunallagen 1 juli 2024 ska kommunfullmäktige för varje 
mandatperiod anta ett program med mål och riktlinjer för utförare av kommunal 
verksamhet – oavsett om dessa utförs i egen regi eller av en privat utförare.  
 
Utifrån förändringen har kommunstyrelsen tagit fram ett förslag till Program med mål och 
riktlinjer för utförare av kommunal verksamhet som arbetsmarknads- och socialnämnden ges 
möjlighet att yttra sig över i ärendet. 
 
Det tidigare Program för uppföljning av privata utförare med riktlinjer för nämnder och styrelser ingår 
enligt gällande förslag nu i sin helhet i det nya Program med mål och riktlinjer för utförare av 
kommunal verksamhet.  
 
Förvaltningen noterar att de förändringar som förvaltningen efterfrågade i det tidigare 
programmet nu är förtydligade i det nya programmet.  
 
I det nya programmet framgår att de mål och riktlinjer som gäller för utförare i kommunal 
regi även kommer gälla för utförare av kommunal verksamhet som bedrivs i privat regi.  
 
Förvaltningens verksamheter som bedrivs i kommunal regi påverkas inte av det nya 
programmet eftersom de mål och riktlinjer som styr kommunens verksamhet inte 
förändras i samband med införandet av det nya programmet.  
 
Förvaltningen anser att programmet fyller avsedd funktion och ser att förvaltningen redan 
idag genomför uppföljningar i enlighet med kraven i programmet. 
 
Arbetsmarknads- och socialnämndens arbetsutskott har berett ärendet 2025-04-10 §77. 
 
Beslut 
1. Arbetsmarknads- och socialnämnden godkänner yttrandet avseende program med mål 
och riktlinjer för utförare av kommunal verksamhet enligt förvaltningens förslag. 
2. Arbetsmarknads- och socialnämnden skickar yttrandet till kommunstyrelsen. 
3. Arbetsmarknads- och socialnämnden justerar paragrafen omedelbart. 
   

Beslutsgång 
Ordförande finner att det finns ett förslag till beslut. Ordförande finner att nämnden 
bifaller föreliggande förslag. 

Beslutet skickas till  
Kommunstyrelsen 
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Beslutsunderlag 
• G-Tjänsteskrivelse - Program med mål och riktlinjer för utförare av kommunal 

verksamhet; nu fråga om remiss 
• Förslag till yttrande - Program med mål och riktlinjer för utförare av kommunal 

verksamhet; nu fråga om remiss 
• Program med mål och riktlinjer för utförare av kommunal verksamhet - 

Remissversion 
• Protokollsutdrag §77  Program med mål och riktlinjer för utförare av kommunal 

verksamhet; nu fråga om remiss 
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§ 154 Remiss angående Remiss Utbildningsdepartementet - Avveckling 
av studiestartsstödet 

ASN-2025-4396 
 
Sammanfattning 
Malmö stad har mottagit remiss avseende promemorian Avveckling av studiestartsstödet. 
Arbetsmarknads- och socialnämnden har ombetts att yttra sig. 
 
Studiestartsstödet är ett komplement till studiemedelssystemet och består av ett bidrag utan 
lån. Syftet med stödet är att öka rekryteringen till studier bland arbetslösa personer med 
kort utbildning och stort utbildningsbehov för att stärka deras möjligheter att etablera sig 
på arbetsmarknaden.  
 
Riksrevisionen har granskat studiestartsstödet och kommit fram till att det i stor 
utsträckning har betalats ut till personer som inte ingår i målgruppen. Detta innebär att det 
sker omfattande felaktiga utbetalningar.  
 
Utredningen förslår därför att studiestartsstödet avvecklas och att det ska vara helt 
avvecklat den 1 januari 2026.  
 
Arbetsmarknads- och socialnämndens arbetsutskott har berett ärendet 2025-04-10 §79. 
 
Beslut 
1. Arbetsmarknads- och socialnämnden godkänner yttrandet enligt förvaltningens förslag.  
2. Arbetsmarknads- och socialnämnden skickar yttrandet till kommunstyrelsen. 
   

Beslutsgång 
Ordförande finner att det finns ett förslag till beslut. Ordförande finner att nämnden 
bifaller föreliggande förslag. 

Beslutet skickas till  
Kommunstyrelsen 

Beslutsunderlag 
• G-Tjänsteskrivelse - Avveckling av studiestartsstödet 
• Förslag till yttrande - Remiss angående Remiss Utbildningsdepartementet - 

Avveckling av studiestartsstödet 
• Avveckling av studiestartsstödet - promemoria U2025/00711 
• Protokollsutdrag _Arbetsmarknads- och socialnämndens arbetsutskott §79  Remiss 

angående Remiss Utbildningsdepartementet(ASN-2025-4396-2) (0) 
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§ 155 Hållbarhetsrapport - En fördjupad analys av unga Malmöbors fritid; 
nu fråga om remiss 

ASN-2025-2687 
 
Sammanfattning 
Kommunstyrelsen beslutade i maj 2024 att återremittera Hållbarhetsrapport – En fördjupad 
analys av unga Malmöbors fritid till stadskontoret för att, i samråd med berörda nämnder, ta 
fram konkreta förslag för att främja en mer jämlik tillgång till en meningsfull och 
utvecklande fritid för stadens barn och unga.  
 
I hållbarhetsrapporten synliggörs kultur- och fritidsnämndernas verksamheter med relevans 
för barn och ungas fritid. I detta ärende har en bredare sammanställning genomförts över 
Malmö stads arbete inom området. Förslaget på hållbarhetsrapport tillsammans med 
genomförd sammanställning skickas nu på remiss till berörda nämnder för ytterligare tillägg 
i ärendet.  
 
Arbetsmarknads- och socialförvaltningen har bidragit till sammanställningen och lyft 
nämndens pågående eller planerade arbete för att främja en jämlik fritid för barn och unga 
och har inte några ytterligare tillägg. Flera av de insatser som förvaltningen genomför för 
att främja en jämlik fritid sker i samverkan med andra aktörer. En fortsatt utveckling av 
samverkan mellan aktörer i staden är därför en viktig förutsättning för att göra ytterligare 
förflyttningar i arbetet, framhåller förvaltningen.  
 
Arbetsmarknads- och socialnämndens arbetsutskott har berett ärendet 2025-04-10 §81. 
 
Beslut 
1. Arbetsmarknads- och socialnämnden godkänner yttrandet avseende Hållbarhetsrapport – 
En fördjupad analys av unga Malmöbors fritid enligt förvaltningens förslag.  
2. Arbetsmarknads- och socialnämnden skickar yttrandet till kommunstyrelsen. 
3. Arbetsmarknads- och socialnämnden justerar paragrafen omedelbart. 
   

Beslutsgång 
Ordförande finner att det finns ett förslag till beslut. Ordförande finner att nämnden 
bifaller föreliggande förslag. 
 

Reservationer och särskilda yttranden 
Jacqueline Maly (SD) avser inkomma med ett särskilt yttrande, se bilaga. 

Beslutet skickas till  
Kommunstyrelsen 

Beslutsunderlag 
• G-Tjänsteskrivelse - Hållbarhetsraport - En fördjupad analys av unga Malmöbors 

fritid; nu en fråga om remiss 
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• Förslag till yttrande - Hållbarhetsrapport - En fördjupad analys av unga Malmöbors 
fritid; nu en fråga om remiss 

• Hållbarhetsrapport - En fördjupad analys av unga Malmöbors fritid 
• Protokollsutdrag §81  Hållbarhetsrapport - En fördjupad analys av unga 

Malmöbors fritid; nu fråga om remiss 
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Särskilt yttrande 
 

ASN-2025-2687 Hållbarhetsrapport - En fördjupad analys av unga  
Malmöbors fritid; nu fråga om remiss 
 

Stadskontoret har kartlagt kommunens utbud av fritidsaktiviteter. Nämnden har bidragit till 
kartläggningen, och har nu fått tillfälle att avge ett yttrande där den informerar om nämndens 
arbete utifrån vissa frågeställningar. 

Sverigedemokraterna motsätter sig varken fritidsaktiviteter eller att kommunen kartlägger utbudet 
av sådana. Vi blir däremot oroade av perspektivet som kommunen konsekvent väljer att anta i 
sådana här frågor. Istället för att förlita sig på individers fria vilja och intresse som incitament att 
delta i fritidsaktiviteter låter det antydas att föreningar gör fel när de förlägger sin verksamhet i de 
områden där människor är intresserade av den, snarare än i de områden där folk inte är 
intresserade. Detta görs dessutom samtidigt som det utan omsvep konstateras i fråga om 
idrottshallarna, att stadens driftigare ungdomar inte har något som helst problem att förflytta sig 
några ynka kilometer för att delta i fritidsaktiviteter. I ett sådant skede finns en risk att den enda 
effekten av att förlägga aktiviteter dit människor inte är intresserade av dem blir att de människor 
som är intresserade får ett längre pendlingsavstånd. 

Om förslagen följs fullt ut ser vi alltså en risk att man förfördelar de etablerade deltagargrupperna 
till förmån för så kallade »riskgrupper». Det är oklart om det gagnar individers seriösa deltagande 
i fritidsaktiviteter om individer utan större intresse eller agens av kommunen skall slussas in i 
dem, bara så de inte slår dank hela dagarna. Inte heller görs någon analys om vad för slags 
dynamik denna grupp kan komma att bidraga med för de existerande deltagarna. När »en 
intervjuperson» (s. 58) till och med låter antyda att det är ett problem att barn inte tillåts »hänga 
på mötesplatser» om de är »påverkade» (av narkotika, dvs) ter det sig som uppenbart att vi sedan 
länge har lämnat kvalitetsperspektivet bakom oss. 

Liknande beklagansvärda synsätt uppenbarar sig även i andra sammanhang. I en passus rörande 
»områdesbibliotek» (s. 57) anförs att »fritidsaktiviteter är sekundärt i förhållande till behovet av att 
kunna äta sig mätt». Så må det vara. Det är beklagansvärt om människor inte kan äta sig mätta. 
Samtidigt är det oklart i vilken mån uppgiften att tillhandahålla barn kvällsmat ankommer på de 
bibliotek där de råkar upprätthålla sig, snarare än till exempel barnens vårdnadshavare. En 
intervjuperson berättar: »Får du mat? Äter du? Här [på biblioteket] pratar vi om läslust och [att] 
utveckla barns läsande, men har det här barnet ens ätit idag? Hur ska vi tänka kring detta?». 
Spörsmålet är inte helt ointressant, men vi hade till det viljat tillfoga ett annat: bör ni tänka kring 
detta? 

Vi ser med oro på den försämring i kvalitet som drabbar fler och fler områden av det vardagliga 
livet i Malmö. När kommunen ständigt tenderar att fokusera på de grupperna som anses ligga i 
samhällets utkant blir det lätt hänt att man bortser från grupperna i samhällets kärna, de som 
faktiskt utgör de breda folklagerna som håller samhället samman. Vi valde därför att avge ett 
särskilt yttrande i den här frågan. 
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Arbetsmarknads- och socialnämnden 2025-04-25 
 

Jacqueline Maly (SD) 

Mia Lindqvist (SD) 

 

Med instämmande av 

Elliot Bräck (SD) 

Anna Shamina (SD)   
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§ 156 Utredningsuppdrag – bifallen motion av John Roslund (M), Tony 
Rahm (M) och Helena Nanne (M) om förstahandskontrakt för 
våldsutsatta kvinnor 

ASN-2025-4948 
 
Sammanfattning 
Kommunfullmäktige beslutade i april 2023 att bifalla en motion (STK-2021-416) av John 
Roslund (M), Tony Rahm (M) och Helena Nanne (M) om en utredning av 
förstahandskontrakt för våldsutsatta kvinnor. Kommunfullmäktige beslutade även att ge 
arbetsmarknads- och socialnämnden i uppdrag att tillsammans med MKB Fastighets AB 
utreda frågan. 
 
Arbetsmarknads- och socialnämnden har tillsammans med MKB Fastighets AB genomfört 
en utredning om förstahandskontrakt på lägenhet hos MKB för personer utsatta för våld i 
nära relation. Arbetsmarknads- och socialnämnden fattade beslut om att godkänna 
utredningen vid sitt sammanträde 2024-10-24.  
 
Kommunfullmäktige beslutade 2025-02-27 att i enlighet med Helena Nannes (M), Magnus 
Olssons (SD) och Anton Sauers (C) yrkande återremittera ärendet till arbetsmarknads- och 
socialnämnden i syfte att undersöka möjligheten för våldsutsatta som inte bor i MKB:s 
bestånd att få förtur till förstahandskontrakt, i enlighet med kommunfullmäktiges beslut.  
Arbetsmarknads- och socialnämnden vidhåller bedömningen att de insatser som redovisas i 
utredningen kommer att innebära bättre möjligheter för våldsutsatta personer att få ett 
förstahandskontrakt på en lägenhet hos MKB. Mot denna bakgrund bedömer nämnden att 
det i nuläget inte finns skäl att vidta ytterligare åtgärder för att möjliggöra förtur till 
förstahandskontrakt hos MKB. 
 
Beslut 
Arbetsmarknads- och socialnämnden beslutar att godkänna utredningen om 
förstahandskontrakt hos MKB Fastighets AB för personer utsatta för våld i nära relation 
och skickar den till kommunfullmäktige.  
   

Yrkande 
Oscar Wannfors (M) yrkar att ärendet återremitteras med hänvisning till återremissgrunden 
som uppgavs i Kommunfullmäktige. 
Sedat Arif (S) yrkar avslag på att ärendet återremitteras. 
Jacqueline Maly (SD) yrkar i första hand att ärendet återremitteras och i andra hand 
på avslag till förslaget. 
 

Beslutsgång 
Ordförande behandlar först frågan om återremiss. 
Ordförande finner att nämnden behandlar frågan på dagens sammanträde. 
Ordförande finner att det finns två återstående förslag till beslut. Ordförande ställer 
förslagen mot varandra och finner att nämnden bifaller föreliggande förslag till beslut. 
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Reservationer och särskilda yttranden 
Jacqueline Maly (SD) reserverar sig muntligen mot beslutet. 
Oscar Wannfors (M) reserverar sig skriftligen mot beslutet, se bilaga. 

Beslutet skickas till  
Kommunfullmäktige 

Beslutsunderlag 
• G-Tjänsteskrivelse - Återremiss Utredningsuppdrag bifallen remiss om 

förstahandskontrakt till våldsutsatta kvinnor 
• G-Tjänsteskrivelse - Utredningsuppdrag – bifallen motion av John Roslund (M), 

Tony Rahm (M) och Helena Nanne (M) om förstahandskontrakt för våldsutsatta 
kvinnor 

• Protokollsutdrag §35 med muntlig reservation (S), (MP), (L) och (V) - 
Utredningsuppdrag – bifallen motion av John Roslund (M), Tony Rahm (M) och 
Helena Nanne (M) om förstahandskontrakt för våldsutsatt 
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Reservation 
 

Utredning om förstahandskontrakt hos MKB Fastighets AB för personer utsatta 
för våld i nära relation 
ASN-2025-4948 
 

Ärendet avser Moderaternas motion om att undersöka möjligheten för våldsutsatta att få förtur 
till förstahandskontrakt i Malmö, ett initiativ vi ser som helt avgörande för att ge våldsutsatta ett 
långsiktigt och tryggt boende. En stabil tillvaro är avgörande för att våldsutsatta ska kunna 
etablera en trygghet och ett liv fritt från våld och att erbjuda förstahandskontrakt är ett viktigt 
steg i att skapa en sådan trygghet.  

Beslutet att bifalla motionen i kommunfullmäktige i april 2023 grundades på att en utredning 
skulle genomföras för att undersöka möjligheten att kunna få förtur till förstahandskontrakt för 
våldsutsatta inom MKB’s bestånd, då detta är Malmö stads kommunala bostadsbolag. Emellertid 
har den nu genomförda utredningen begränsats till att främst omfatta insatser för personer som 
redan bor inom MKB’s bestånd utan en tillräcklig analys av specifika förtursmöjligheter inom 
MKB för de som idag inte bor i MKB. Samtidigt har det framkommit i utredningen att även 
andra hyresvärdar visar ett intresse för att erbjuda förtur till våldsutsatta, vilket är en positiv 
utveckling som vi ser som ett viktigt komplement, men som i detta ärende inte besvarar 
motionens ursprungliga syfte. 

Ärendet var uppe på arbetsmarknads- och socialnämndens sammanträde den 2024-10-24 där 
yrkade Moderaterna på att ärendet skulle återremitteras för en mer ingående granskning av hur 
våldsutsatta som inte bor i MKB’s bestånd idag ska kunna få förtur i bostadskön till 
förstahandskontrakt. Men det förslaget vann ej gehör av nämnden och ärendet gick vidare till 
kommunfullmäktige.  

Ärendet återremitterades i kommunfullmäktige den 27 februari 2025 i syfte att utreda möjligheten 
för våldsutsatta som inte bor i MKB’s bestånd att få förtur till förstahandskontrakt, precis i 
enlighet med kommunfullmäktiges beslut.  

Trots detta återkommer nu ett ärende utan någon ny saklig utveckling, där det påstås att den 
utredningen som genomförts är tillräcklig, trots att inget nytt har tillkommit till skrivelsen sedan 
kommunfullmäktige beslutade att återremittera ärendet. Beslutet i arbetsmarknads- och 
socialnämnden underminerar både motionens syfte och kommunfullmäktiges beslut. Då 
kärnfrågan i motionen fortfarande inte har belysts, väljer den moderata gruppen i 
arbetsmarknads- och socialnämnden att yrka på att återremittera ärendet. 

Men då vårt återremissyrkande ej fick gehör, reserverar vi oss till förmån för eget förslag.  

Arbetsmarknads- och Socialnämnden 2025-04-25 
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Ingrid Gunnarson(M) 

Anna Adell (M) 

Oscar Wannfors (M) 

 

Med instämmande av 

Smail Habul(M) 

Claes Holmerup (M) 
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§ 157 Ärende väckt av Vänsterpartiet - Information till nämnden, insyn i 
verksamheten 

ASN-2025-3472 
 
Sammanfattning 
Arbetsmarknads- och socialförvaltningen har mottagit ett nämndinitiativ från 
Vänsterpartiet. I initiativet föreslås arbetsmarknads- och socialnämnden besluta 
Att förvaltningen håller nämnden kontinuerligt informerade kring utmaningar och brister som uppstår 
inom vår verksamhet, särskilt de brister som innebär att lagen inte efterföljs. 
Förvaltningen instämmer i att det är av största vikt att nämnden informeras och får 
återkoppling avseende utmaningar och brister som uppstår i förvaltningens verksamheter.  
I ärendet beskrivs hur nämnden informeras och beslutar om åtgärder inom ramen för det 
systematiska kvalitetsarbetet. Temadagar och verksamhetsdagar syftar till att informera 
nämnden om specifika teman inom nämndens uppdrag samt ge en lägesbild över arbetet 
hos nämndens verksamheter och information om styrning, utmaningar och strategier 
framåt för förvaltningen.  
Förvaltningen anser nämndinitiativet vara besvarat med hänvisning till vad som beskrivs i 
ärendet.  
 
Arbetsmarknads- och socialnämndens arbetsutskott har berett ärendet 2025-04-10 §84. 
 
Beslut 
1. Arbetsmarknads- och socialnämnden anser nämndinitiativet besvarat med hänvisning till 
vad som redogörs för i ärendet.  
   

Yrkande 
Kerstin Håkansson (V) yrkar bifall till initiativet. 
Anna Adell (M) yrkar bifall till Vänsterpartiets initiativ. 
Jacqueline Maly (SD) yrkar bifall till föreliggande förslag. 
 

Beslutsgång 
Ordförande finner att det finns två förslag till beslut. Ordförande ställer förslagen mot 
varandra och finner att nämnden bifaller föreliggande förslag till beslut. 
 

Reservationer och särskilda yttranden 
Anna Adell (M) reserverar sig muntligen mot beslutet. 
Kerstin Håkansson (V) reserverar sig muntligen mot beslutet. 

Beslutet skickas till  
Kerstin Håkansson (V), Marek Lakatos (V, Anfal Mahdi (V) och Anne Ruponen (V) 
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Beslutsunderlag 
• G-Tjänsteskrivelse - Ärende väckt av Vänsterpartiet - Information till nämnden, 

insyn i verksamheten 
• Ärende väckt av Vänsterpartiet - Information till nämnden, insyn i verksamheten 
• Protokollsutdrag §78  Ärende väckt av Vänsterpartiet - Information till nämnden, 

insyn i verksamheten 
• Protokollsutdrag Arbetsmarknads- och socialnämndens arbetsutskott §84  Ärende 

väckt av Vänsterpartiet - Information till nämnden, insyn i verksamheten 
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§ 158 Revidering av arbetsmarknads- och socialnämndens 
delegationsordning 

ASN-2025-5148 
 
Sammanfattning 
Delegation innebär att nämnden överför sin beslutanderätt till utskott, ledamot eller 
tjänsteperson (6 kap. 37 § KL). Delegation regleras i arbetsmarknads- och socialnämndens 
delegationsordning som nämnden fastställer. 
 
Arbetsmarknads- och socialförvaltningen ser regelbundet över delegationsordningen. 
Förvaltningen bedömer att det finns behov av revidering vilket beskrivs i ärendet och är 
markerade i bilaga.  
 
Nämnden föreslås godkänna föreslagna förändringar i delegationsordningen. 
 
 
Arbetsmarknads- och socialnämndens arbetsutskott har berett ärendet 2025-04-10 §85. 
 
 
Beslut 
1. Arbetsmarknads- och socialnämnden godkänner de föreslagna förändringarna i 
delegationsordningen, med undantag för punkt 8.7 avseende förlängning av utredningstid i 
ärenden som rör barn, där enhetschef kvarstår som delegat i stället för arbetsutskottet. 
 
2. Arbetsmarknads- och socialnämnden ger förvaltningen i uppdrag att månatligen 
återrapportera en sammanställning över beslut avseende förlängning av utredningstid i 
ärenden som rör barn. I rapporten ska antal beslut samt orsak till förlängning framgå. 
 
3. Arbetsmarknads- och socialnämnden justerar paragrafen omedelbart. 
   

Yrkande 
Sedat Arif (S) yrkar att: 
Arbetsmarknads- och socialnämnden godkänner de föreslagna förändringarna i 
delegationsordningen, med undantag för punkt 8.7 avseende förlängning av utredningstid i 
ärenden som rör barn, där enhetschef kvarstår som delegat i stället för arbetsutskottet. 
Arbetsmarknads- och socialnämnden ger förvaltningen i uppdrag att månatligen 
återrapportera en sammanställning över beslut avseende förlängning av utredningstid i 
ärenden som rör barn. I rapporten ska antal beslut samt orsak till förlängning framgå. 
 
Ajournering 10:25-10:30  
 
Kerstin Håkansson (V) yrkar bifall till Sedat Arifs (S) yrkande. 
Jacqueline Maly (SD) yrkar bifall till Sedat Arifs (S) yrkande och att: 
Punkt 22.17 stryks och därmed återgår beslutsfattandet till arbetsmarknads- och 
socialnämnden, att punkt 22.19 stryks och därmed återgår beslutsfattandet till 
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arbetsmarknads- och socialnämnden och att ändra texten under rubriken ”Ärende” under 
punkt 22.20 till: 
"Beslut att inte återkräva ekonomiskt stöd för handledarersättning till ideella föreningar och stiftelser inom 
ramen för Ung i Sommar." 
 
Sedat Arif (S) yrkar avslag till Jacqueline Malys (SD) yrkande. 
 

Beslutsgång 
Ordförande finner att det finns två förslag till beslut. Ordförande ställer förslagen mot 
varandra och finner att nämnden bifaller Sedat Arif (S) yrkande. 
 

Reservationer och särskilda yttranden 
Jacqueline Maly (SD) reserverar sig muntligen mot beslutet till förmån för eget yrkande. 

Beslutet skickas till  
För kännedom till avdelningschefer arbetsmarknads- och socialförvaltningen 

Beslutsunderlag 
• G-Tjänsteskrivelse - revidering av arbetsmarknads- och socialnämndens 

delegationsordning 
• Förslag till revidering arbetsmarknads- och socialnämndens delegationsordning 

250425 
• Protokollsutdrag _Arbetsmarknads- och socialnämndens arbetsutskott §85  

Revidering av arbetsmarknads- och socialnämndens(ASN-2025-5148-3) (0) 
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§ 159 Borttagen på grund av sekretess 

ASN-2025-6831 
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§ 160 Borttagen på grund av sekretess 

ASN-2025-6933 
 
 
 

60



 
 
 
 

 

§ 161 Information från verksamheten 
 
Britt-Marie Pettersson, förvaltningsdirektör, informerar nämnden. 
 

   
Förvaltningen informerar ASN: 
 
Temadag 23 maj kl 13-16, Hörsalen, temat handlar om ”Barn i kriminalitet” 
 
Info om kösituationen till SiS och möten/arbete för att komma tillrätta med frågan. 
9 april, runda-bordssamtal med statsrådet Waltersson Grönvall  nr 6 i ordningen. 
 
Socialstyrelsens GD var på besök i Malmö 4 april. 
 
Placerade barn och ungas skolgång, arbete görs tillsammans med skolchefsnätverket på 
SKR. 
 
Handslag avseende digitalisering, SKR, två nya erbjudanden. Avser gemensam 
informationshantering samt verksamhetssystem för socialtjänsten. 
 
Information om ny socialtjänstlag – lägesuppdatering, av Paulina Franzen 
 
Info angående frågor som uppmärksammats i massmedia 
 
Lex Sarah – avdelningschef Sara Kleijsen Åhlander 
 
Tillstånd utifrån KR-dom avseende ute- resp inneservering – enhetschef Betim Jahiri 

Beslutsunderlag 
• Information till ASN 250425 
• Information till ASN 250425 om återkrav vid felaktiga utbetalningar 2025 
• Ekonomisk rapport ASN per 31 mars 2025 
• Månadsstatistik ASN mars 2025 
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